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Horsens blomstrer
Idræt i dagtimerne - Idræt for ledige - Aktiv fritid/Horsens er blevet godt modtaget af byens borgere. Det er ikke 
kun ledige, der deltager, men også skifteholdsarbejdere, efterlønsmodtagere, studerende, og senest i et par 
PR-dage, også et par børnehaver.
Idræt i dagtimerne i Horsens foregår i et samarbejde med Horsens kommune/skole-fritidsforvaltningen, 
Fællesorganisationen og Horsens Firmaidræt.
På billedet viser tre aktive deltagere den nye t-shirts, der er fremstillet som et led i PR-fremstød for projektet. 
Fra venstre Helle Larsen, Grete Vestergård og Lis Mikkelsen. Læs artiklen om projektet på side 3-5.
Foto: -fh.
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Målsætning for projekterne: Idræt i dagtimerne

Hvad gør vi nu?
Gennem de sidste 4 år har forbundet satset en del af sin virksomhed på at medvirke til 
oprettelse af Idræt for ledige-projekter. De fire år er gået godt og en lang række pro
jekter er kommet i gang. Samtidig har projekterne udviklet sig til ikke kun at 
beskæftige ledige, men også skifteholdsarbejdere, efterlønsmodtagere, ja, alle med tid 
og lyst til idræt i dagtimerne, og i den forbindelse er flere projektledere, instruktører 
m. fl. blevet lønnet ansat.
Det er der heller ikke noget galt i, men når der nu i vor organisation lyder bange røster 
om, at vi ad den vej er på vej til betalte ledere, så er der noget galt.
For hvem er det, der bestemmer over hvem?
Det var den frivillige leder, der var med til at tage initiativet til starten på projekterne, 
og det er stadig den frivillige leder der medvirker til at sikre at projekterne kører godt. 
For mig at se, må det også være den frivillige leder, der medvirker til at afstikke de 
fremtidige retningslinier, og det gælder udover de omtalte projekter også idrættens vej 
fremover.
Sker det ikke, må man naturligvis acceptere, at andre ikke-idrætsledere tager affære - 
for ingen er i tvivl om, at idræt skal vi have.
Det er rigtigt, at udviklingen med Idræt for ledige-projekter har ført en række nye 
situationer med sig i form af, at kommunerne har fået større og større indflydelse på 
den økonomiske front, og det er da også rigtigt, at projektlederne er lønnede, ligesom 
det er rigtigt, at deltagergebyret for deltagelse i projekterne er væsentligt lavere end f. 
eks. idræt gennem en firmaidrætsklub eller for så vidt gennem enhver anden idræts
klub.
Omkring sidstnævnte forhold kan man måske skimte en udvikling, der kan undermi
nere den nuværende klubstruktur og -økonomi. Det er også derfor man bør lytte til 
repræsentanter i forbundets styrende organer, der siger: - Vi må have en målsætning 
for, hvad vi fremover til med projekterne.
Sker det ikke, kan projekterne, såvel som den erfaring forbundet ligger inde med, lige 
så stille glide os af hænde - og det var vel ikke det, vi satte os som mål i 1982.

Finn Hagedorn

DFIF Vision 2000: Motionskampagner til alle

Handling skal følge tale
Det er vigtigt for Dansk Firmaidrætsforbund (DFIF), at bevare sin identitet som den 
idrætsorganisation, der gennem danske arbejdspladser og familier motiverer til et 
udvidet fællesskab gennem motionsidræt, hvor samværet har højere prioritet end selve 
resultatet af udøvelsen.
Men det er også DFIFs intention, at skabe sig identitet som den idrætsorganisation, 
der tilbyder motionsaktiviteter til den del af befolkningen der ikke er medlem af 
firmaidrætten, og hvor deltagelse ikke kræver medlemskab. Eksempler herpå findes i 
de seneste 15 års landsdækkende motionskampagner som: Gå, Lunte, Løb - Fritid og 
Samvær - Årets Motionsby (Sundhedskur - gå en tur) - CYKL’ NU og nu senest 
Danmark-Stafetten.
Såvel på forbundsplan som hos kredse og sammenslutninger er der fortsat mange ideer 
til motionskampagner - et væsentligt element at være i besiddelse af, når fremtidige 
kampagner skal tilrettelægges, men skal vi undgå kampagner der kun skal bæres af et 
godt slogan, en flot plakat med risiko for at ende som »papirkampagner«, må der 
sættes handling bag tale. Vi skal passe på ikke at måle vor egen værdi i antallet af ideer 
og kampagneoplæg. Målingen bør i stedet ske på antallet og kvaliteten af de aktiviteter 
vi gennemfører. Skal dette lykkes, må forbundets styrende organer stå sammen.
Ideerne, viljen og lysten til at være med mangler ikke. Med grundig forberedelse og 
planlægning, en gennemførelse jævnfør planlægningen samt en opfølgning al de 
nåede resultater danner en stærk baggrund for at skabe motionstilbud der er tilpasset 
kommende deltagere.

Finn Hagedorn
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AKTIV FRITID 
lever op til 
byens nye slogan:

Tekst og foto: Finn Hagedorn

Horsens 
blom strer\

I Allégade 4, 2. sal i Hor
sens lyder det hver man
dag formiddag »Bøj, 
stræk - bøj, stræk«. Dog 
ikke kommandoer å la 
Kaptajn Jespersen, men 
derimod bløde udtalelser 
med underlægningsmusik 
fra en kassettebåndop
tager henne i det ene 
hjørne.
Det hele foregår i et lille 
lokale, der danner ram
men for deltagerne i Aktiv 
fritid/Horsens. Man er i 
gang med dagens styrke
træningsprogram under le
delse af Esther Therkelsen, 
der før hun selv blev lang
tidsledig, arbejdede som 
gymnastiklærer indenfor 
folke- og statsskolen. Lo
kalerne, man befinder sig 
i, er stillet til rådighed af 
byens sportssammenslut
ning.
Efter formiddagens svede- 
ture samles alle til en kop 
te, og der bliver tid til at 
diskutere weekendens TV- 
programmer samt servere 
»små« bemærkninger til 
hinanden, alt mens små
kageposen cirkulerer 
rundt. Da FIRMAIDRÆT 
besøgte projektet den 17. 
marts, var denne dags 
emne, ud over TV, hvor 
vidt det var muligt at ud
bygge Aktiv fritid med 
nogle kreative tilbud, så
dan som en anden klub i 
Horsens havde det i dagti
merne. Tankerne gled også 
hen på muligheden af at 
koble tilbudene sammen, 
så deltagerne fra de to 
klubber/projekter kunne 
få fornøjelse af hinanden, 
men hvor vidt dette vil lyk
kes var der nogen usikker
hed om.

Opvarmnings- og konditionsøvelser hører med til styrketræ
ningen. De gamle lokaler i Allégade er kommet til ære og 
værdighed igen.

Aktiv fritid/Horsens star
tede i august 1984 som et 
Idræt for ledige-projekt, 
men har i dag blandt sine 
ca. 130 deltagere også skif
teholdsarbejdere, efter
lønsmodtagere og pensio
nister samt studerende. 
Projektet er kommet i 
gang ved et samarbejde 
mellem Horsens kommu
ne, Horsens Firmaidræt 
og Fællesorganisationen. 
Finansieringen klares 
overvejende af kommunen 
og deltagerne bidrager 
med kr. 40 pr. halve år 
som en slags deltager
gebyr. Den samlede om
kostning for projektets 
gennemførsel ligger på ca. 
kr. 100.000 årligt.

Styregruppe
Sikkerheden i at få projek
tet til at fungere ligger i, at 
der fra starten blev nedsat 
en styregruppe, som hele 
tiden har fingeren på pul
sen og kan gribe ind, hvis 
noget går galt.
Gruppen er sammensat af 
kulturudvalgsformand 
Hans Jacob Larsen, for
mand for Fællesorganisa
tionen Leif Jensen, for
mand for Horsens Firma
idræt Per Hansen, pro
jektlederne Esther
Therkelsen (ansat 15 ti
mer) og Jan Nielsen (20 ti
mer) samt deltagerrepræ
sentanten Tom Juul. De 
tre sidstnævnte varetager 
selve dagligdagen med det 
omfattende program, der 
tilbydes. Som sekretær har 
styregruppen Finn Holm- 
boe fra Idrætssamvirket i 
Horsens.
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Tre glade ledere, der får Aktiv Fritid til at blomstre. Fra 
venstre: Tom Juul, deltagerrepræsentant, Ester Therkelsen, 
projektleder, og Jan Nielsen, projektleder

Forhold til 
øvrige klubber
Aktiv fritid kender ikke til 
problemer med sure miner 
hos de øvrige etablerede 
idrætsklubber i byen.
- Vi har fra starten gjort 
klart, at vi ikke vil være en 
ny klub, men derimod 
være med til at få flere i 
idrætsaktivitet, siger pro
jektleder Jan Nielsen.
- Er der deltagere hos os, 
som ønsker mere konkur
rencebetonet idræt, når de 
gennem os har fået lysten, 
så henviser vi til en af de 
klubber i byen, som netop 
virker indenfor den pågæl
dende idrætsgren. Som et 
supplement kan jeg sige, 
tilføjer Jan Nielsen , at der 
hos os ikke findes deltage
re, der har udmeldt sig fra 
en af de andre klubber, 
fordi de evt. til et lavere 
deltagergebyr kan få lov at 
dyrke idræt hos os. 
Forholdet er omvendt, idet 
vi medvirker til øget til
slutning hos de andre. Det

har vi eksepmpler på. Dog 
må vi konstatere, at de fle
ste af vore deltagere ikke 
tidligere har dyrket idræt, 
og kun få ønsker at kom
me videre, siger Jan Niel
sen.

Deltagerne i styrketrænings
programmet fører skemaer 
over øvelsesforløbet. Her er 
Lis Søgaard i færd med ud
fyldelse af sit skema.

Turnering 
i dagtimerne
Som noget nyt i Aktiv fri- 
tid/Horsens vil man i sko
lernes efterårsferie i år 
prøve at etablere en slags 
turnering mellem Horsens 
og to andre »projektbyer« 
Vejle og Skanderborg.
Det er meningen, at delta
gerne skal samles i Vejle - 
være der hele ugen, og så 
dyste i forskellige idræts

grene. Badminton bliver 
sandsynligvis hovedaktivi
teten, men også andre ting 
kommer med.
Gennemføres denne akti
vitet, er det vist første 
gang, at man ser decideret 
turnering i dagtimerne, og 
lykkes eksperimentet, har 
idræt i dagtimerne opnået 
en dimension mere, end 
den form man kender pro
jekterne for i dag.

To, der står sammen om projektet. Fra venstre kulturudvalgs
formand Hans Jacob Larsen og borgmester Henning Hansen

PR-dage og video
Selv om det går godt, hvi
ler de ikke på »laurbærre
ne« i Horsens. På spørgs
målet om den nærmeste 
fremtid, siger Jan Nielsen, 
at man netop har afsluttet 
to såkaldte PR-dage, hvor 
et par børnehaver deltog.
- Dette betød, at nogle af 
vore nuværende voksne 
deltager, samt nye også 
»turde« tage deres børn 
med. Vi mener, at børne
havernes deltagelse har 
været med til at løse op 
for, at vort projekt kan 
bruges af mange forskel
lige aldersgrupper.

Forarbejdet og program
gennemførslen har haft en 
del af vore nuværende del
tageres interesse. De har 
sørget for presseomtale i 
aviser og lokal radio/TV, 
hængt plakater op rundt i 
byen, og på dagene har de 
været en slags hjælpein
struktører. Resultatet blev 
40 deltagere den første dag 
og 50 den næste.
- Vi kan kun sige, at Aktiv 
fritid i Horsens blomstrer, 
så vi lever fint op til byens 
nye slogan, slutter Jan 
Nielsen.
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Derfor er 
de med

Horsensi 
blomstren

Lis Mikkelsen, 48 år:
- Jeg havde fuldtidsarbej
de i 17 år og i samme pe
riode dyrkede jeg ikke 
idræt. Nu er min situation 
vendt om, og derfor kunne 
jeg udover idræt godt tæn
ke mig at vi fik nogle flere 
kreative tilbud på pro
grammet. Eks. ville mad
lavning under titlen »grøn 
mad« have min interesse, 
og det er da også et emne, 
der er beslægtet med idræt 
og motion. Jeg synes flere 
burde være med i Aktiv 
fritid for vi har mange 
hyggelige timer.
Bøj, stræk - bøj, stræk. Lis 
Mikkelsen morer sig fint un
der de - for nogen - anstren
gende øvelser. Men som hun 
siger: - Vi gør jo  kun det, vi 
magter.

Grete Vestergaard i gang med 
styrketræning for mavemusk- 
lerne

Grete Vestergaard, 22 år:
- Som tilknyttet et tilkalde
vikariat på en af byens in
stitutioner, har jeg meget 
med skiftende arbejdsti
der, og derfor passer Ak
tiv fritid til mig. Jeg kan 
helt tilpasse mig de for
skellige tilbud afhængig af 
mine arbejdstider, og jeg 
deltager så ofte det er mu
ligt, bl.a. fordi der er et 
bredt program at vælge 
imellem.
Endvidere kan jeg sige, at 
jeg som tilflytter fra Es
bjerg i august ’85 gennem 
Aktiv fritid hurtigt har 
fået nye venner, og det er 
jeg meget glad for.

Helle Larsen, 21 år:
- J eg  h a r  fa s t  a f t e n a r b e j d e  p å  f a b r ik k e n  C h e m ita l ic ,  o g  h a r  a f  
d en  g r u n d  ik k e  m u lig h e d  fo r  at b r u g e  id r æ t s t i lb u d ,  d er  lig g e r  i 
a f te n t im e r n e .  D e r f o r  er j e g  m ed  h er  o g  d e lta g e r  i b a d m in t o m ,  
s v ø m n in g  o g  s t y r k e tr æ n in g .

PROGRAM
Fra og med uge 2 til og med uge 25 1986:
BADMINTON
Vesthallen:
Mandag ............  9.45-10.45
Tirsdag ............... 10.00-12.00
Torsdag ............  8.00-10.00

Dagnæshallen:
Tirsdag ...............  12.00-13.00

Stensballehallen:
Fredag ................  13.30-15.00

GYMNASTIK
Horsens Fritidscenter:
Tirsdag .............  10.30-12.30

FRI IDRÆT
Dagnæshallen:
Torsdag ............  12.00-15.00
SVØMNING
Egebjerg:
Mandag ............  13.45-15.00
Fredag............... 10.00-11.00
AFSPÆNDING
Horsens fritidscenter:
Tirsdag .............  12.00-13.30
Torsdag ............  10.00-11.30
A-HUSET
Horsens Fritiscenter:
Mandag ............  10.00-13.00
Fredag............... 10.00-13.00
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AKTIV FRITID i Frederikshavn:

Idræt for ledige afløst af Idræt 
i dagtimerne
Af Finn Hagedorn
En tilfældig hverdag i 
marts måned 86. Fire bad
mintonspillere gør klar til 
en lille dyst i en double
kamp. Kl. er 10,30. De fire 
spillere er ikke arbejdsledi- 
ge, men medarbejdere på 
en virksomhed, og de har 
skiftet et par formiddagsti
mer om fra arbejde til fri
tid, for at bruge tiden til 
lidt badminton.
Idræt i dagtimerne vinder 
mere og mere indpas, uan
set om man synes om det 
eller ej, - og hos Frederiks
havn Firma Klubber der 
sammen med kommunen 
kører projektet AKTIV

FRITID er man kun glade 
for at byens borgere tager 
mod tilbuddet, fortæller 
projektleder og halbesty
rer Poul Jensen til FIR
MAIDRÆT.
- Vi ønsker ikke at sætte 
de ledige i bås, så derfor 
ændrede vi relativt tidligt 
projektnavn fra Idræt for 
ledige til AKTIV FRITID/ 
Idræt i dagtimerne, siger 
Poul Jensen.
Han kører projektet med 
langtidsledige som assi
stenter i en 7 måneders pe
riode, et system, han ikke 
er helt tilfreds med.
- Det giver problemer, når

Et tilbud om idræt i dagtimerne. Der stilles naturligvis ingen 
krav om en bestemt kondition eller anden forudgående kend
skab til aktiviterne. Der er kun en der bestemmer - Dig selv. Og 
så er du iøvrigt velkommen til at tage dine børn med. Sådan 
lyder budskabet fra AKTIV FRITID til byens borgere.

en assistent er kørt godt ind 
i den daglige rytme, så at 
skulle have en ny person på. 
Vi oplever det i form af 
store udsving i deltager
frekvensen, fordi de ansat
te assistenter har forskellig 
baggrund for at virke, 
men vi lever naturligvis 
med det, udtaler Poul Jen
sen.
AKTIV FRITID tæller ca. 
150-170 deltagere pr. uge, 
og på årsbasis registrerer 
man godt 800 forskellige 
personer. Et tal, man er 
yderst tilfreds med i Frede
rikshavn.
Projektet, der startede i

august 1984, har nu gen
nemlevet to indesæsoner, 
og til sommer vil man prø
ve interessen for udendørs
aktivitet. Der er planlagt 
fodhold, håndbold og cyk
ling. Deltagerne betaler kr. 
40.- pr. måned, og det gi
ver ret til at være med i 
alle opstillede tilbud, der 
ud over badminton (som 
er den helt store deltager
sluger) også tæller bord
tennis, billard og gymna
stik.
AKTIV FRITID har åbent 
alle hverdage fra 8,00- 
16.00.

Ekstra chance for milliongevinst i tipning:

VM-drengene lægger kam
pe til speciel VM-kupon
VM i fodbold topper alle 
hitlister i konkurrencen 
om største samtaleemne i 
den foranstående sommer. 
Dette har fået Dansk Tips
tjeneste til at gribe VM 
som eksempel til afprøv
ning af nye tipsprojekter 
for på den måde at skaffe 
flere penge til idrætten.
Fra den 2. maj og frem til 
den 28. maj kan man hos 
alle tipsforhandlere få 
særlige VM-kuponer, der 
via særligt kampagnema
teriale er nemme at finde. 
Kuponen indeholder alle 
Danmarks kampe samt an
dre indledende VM-kam- 
pe. VM-kuponen gennem
føres sideløbende med den 
normale tipning, og der 
bliver således de sædvanli
ge chancer for at vinde på 
13, 12, 11 og 10 rigtige +

på VM-kuponen, hvor der 
bliver præmier til 13 og 12 
rigtige. Rækkeprisen i 
VM-tipningen bliver 2 kr.
- Det skulle give chancer 
for milliongevinster, siger 
fru Jarmer fra Dansk 
Tipstjeneste. - Men et rea
listisk billede heraf har vi 
dog først et stykke inde i 
maj måned. Vi både håber 
og tror på, at interessen 
for VM i fodbold vil få en 
positiv effekt på tipsind
satsen. Det er jo altid 
spændende at sidde med 
sin kupon, når kampene 
ruller over skærmen, slut
ter fru Jarmer.
Tilbage står nu kun at 
sige: - Afsted efter VM- 
kuponer, og held og lykke 
med VM-tipningen.

-fh
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VINTERLANDSSTÆVNERNE 1986.

Pistol i Slagelse:

Sikkerheden i 
højsædet 
- og dog

Q

DF1F A r kivf ot o.

Stort forarbejde 
gav bonus

Man indfinder sig på Ma- 
rievangsskolen og ender i 
et lokale, hvor der hersker 
en behagelig, rolig og af
slappet atmosfære, og kun 
en resultattavle minder een 
om, at her er landsstævne. 
Ikke et våben at se, heldig
vis. Her er sikkerheden i 
højsædet.
Der er tilmeldt 61 pistol
skytter, hvoraf nogle 
brokker sig over, at man i 
år ikke kan deltage i både 
pistol- og riffellandsstæv
net.
Sektionsleder Jan Reinholt 
påtager sig på sektionens 
vegne skylden for fejlen, 
som består i, at man har 
valgt samme weekend til 
de to landsstævner. Men 
han er overbevist om, at 
om nogle år er der ingen 
der mere skyder med beg
ge våben. Til den tid sky
der man enten med pistol 
eller riffel.
Jan Reinholt ser frem til 
de nye klassificeringsregler 
med oprykning, når man 
skyder 10 points over næ
ste klasse. Dog indrømmer 
han, at det giver en større 
administration i starten, 
men også en større til
fredshed, når man undgår 
de meget høje resultater i 
de lave klasser, sådan som 
man har set det ved dette 
stævne.
Antallet af skytter er ikke 
steget siden sidste år, og 
Jan Reinholt kunne bl. a. 
godt tænke sig at der kun
ne gøres en indsats for at 
få flere kvindelige skytter 
med. Ved indførsel af en 
såkaldt tohåndsfatning

samt oprettelse af specielle 
dameklasser skulle mulig
heden være til stede. En 
anden årsag kan også være 
omkostningen ved at være 
med. Hertil siger Lars An
dreasen, Silkeborg: - Det 
er dyrt, når det er på Sjæl
land det foregår, men selv
følgelig kommer man alli
gevel. Stævnet »kører« 
perfekt, og man møder 
mange, man kender. - Jeg 
skyder ikke for at få præ
mie, kun for at være med, 
siger Lars Andreasen, der 
opfordrer endnu flere til at 
deltage.
Fra den rolige atmosfære 
går man over gården til 
skydebanerne. Her er akti
viteten lidt mere hektisk 
med salg af patroner, be
dømmelse af skiver o.s.v. 
En rystende oplevelse fik 
jeg, da jeg efter skydnin
gens ophør skulle bese 
skydebanerne. En skytte 
havde haft problemer med 
sin pistol og glemte at afla
de, inden pistolen blev un
dersøgt. Resultatet blev at 
pistolen gik af og kuglen 
røg direkte gennem bane
adskillelsen og ind på side
mandens bane, som hel
digvis var tom.
Det kan ikke siges for tit: 
Sikkerheden frem for alt. 
Stævnet sluttede med præ
mieoverrækkelse lørdag 
aften, men alligevel var 
der over 20 som tog turen 
til Næstved for at være 
med ved skytternes fælles 
aftenfest.

Lokalredaktør
Bette Sørensen

Riffel i Næstved:

Det var et kæmpe arbejde 
der lå forud for det første 
riffellandsstævne på Sjæl
land. Et helt års arbejde i 
Næstved Firmasports sky- 
deudvalg lå til grund for 
det store velafviklede 
stævne. 540 skytter fra 35 
byer var mødt op for at 
kæmpe om diverse place
ringer, og selv om skyde- 
udvalgsformanden, John 
Madsen, blev mere og 
mere betænkelig, efter
hånden som deltagerantal
let steg og steg, syntes han 
alligevel at det var spæn
dende. Blot ærgrede han 
sig lidt over, at DFIF hav
de placeret pistolstævnet i 
samme weekend, da der el
lers ville have været endnu 
flere med. Men man må 
som bekendt ikke deltage 
begge steder samme week
end. John Madsen håber, 
at denne »smutter« ikke 
gentages.
Det var en fornøjelse at 
konstatere, at det store 
stævne forløb uden een 
eneste ulovlig udeblivelse 
og uden protester af nogen 
art, og ligegyldigt hvem 
man talte med, var der 
kun ros for afviklingen. 
Sektionsleder i DFIFs rif
felsektion, Axel Sørensens 
kommentar til afviklingen

var snakken om de skyhø
je placeringer i de lave 
klasser og tvivlsspørgsmål 
om klassificeringernes rig
tighed. Han håber dog, 
dette ændrer sig, når de 
nye regler træder i kraft 
(dette skete den 1. april i 
år, red.).
Selve aftenfesten var et ka
pitel for sig. Man havde 
regnet med 300 deltagere - 
lige nøjagtigt hvad Axel- 
hus kunne rumme - men 
der kom 390 deltagere. 
Næstved Firmasports for
mand, Georg Jacobsen, 
rev sig i håret, men plads 
til alle blev der, selv om 
man måtte inddrage lidt af 
dansegulvet til brug for 
spisningen. Det, der skulle 
have været ta’ selv bord, 
blev til servering ved bor
dene, og det hele kulmine
rede med at deltagerne 
med dannebrogsflag i hån
den alle sang med på en til 
lejligheden forfattet firma
sportssang, så taget på 
Axelhus på det nærmeste 
lettede.
Sektionsleder Axel Søren
sens sidste kommentar: - 
Et uovertruffet arrange
ment - til lykke, Næstved.

Lokalredaktør
Betty Sørensen
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VINTERLANDSSTÆVNERNE 1986.
Badminton i Holstebro:

Flot klaret, 
Holstebro
Fåborg Firmasports bad
minton afdeling deltog den 
9. marts i landsstævnet i 
Holstebro. Da det var før
ste gang, vi deltog i et 
landsstævne i badminton, 
var vi meget spændte på, 
hvordan det store stævne 
ville blive afviklet. I vor 
hukommelse sad Fyns eget 
kredsstævne, som blev af
holdt i Svendborg. Dette 
stævne var efter vor opfat
telse en tynd kop te. Dels 
var der mange afbud, dels 
havde stævneledelsen ikke 
styr over stævnet. Vi var 
derfor lidt bange for, at 
med 3-4 gange så mange 
deltagere, at det ville gå 
som i Svendborg. Men vi 
blev alle 9 deltagere posi
tivt overrasket. Vi blev

forholdsvis hurtigt slået ud 
af stævnet, men vi blev 
længe og så, hvordan re
sten af stævnet spændte 
af. Vi bed mærke i, at 
yderst sjældent var en 
bane ledig. Det blev omgå
ende oplyst over højttale
re, hvem og hvor næste 
kamp skulle spilles, og det 
gjaldt alle de haller, hvor 
vi spillede. Alle kampene 
blev desuden afviklet i en 
god sportslig atmosfære. 
Vi vil derfor rette en stor 
tak til stævneledelsen og 
alle hjælpere i Holstebro 
for en virkelig god dag.
På alle 9 deltageres vegne

Carsten Christensen, 
Fåborg Firmasport/ 

badmintonafd.

Levede op til 
egen opfordring
Sidste år i FIRMAIDRÆT 
kunne man i et læserbrev, 
afsendt af Susanne Ander
sen fra Holstebro Firma- 
idræt/badmintonafd., 
læse en opfordring til at 
deltage i badmintonstæv
net, når dette igen skulle 
holdes i Holstebro i 1986. 
Baggrunden for reaktio
nen skyldes et mindre vel
lykket landsstævne i 
Svendborg - efter nogles 
mening, og heriblandt Su
sanne Andersen.
Som stævneleder i dette 
års stævne i Holstebro var 
det naturligvis nærliggen
de for FIRMAIDRÆT at 
spørge Susanne, om hun 
også mente, at man havde 
levet op til egne og andres 
forventninger, og hertil 
svarer Susanne:
- For det første var det et 
større arbejde end flere af 
os havde ventet, og de sid
ste dage før stævnet brug
te jeg ca. 5-6 timer pr. dag 
for at sikre, at alt var mest 
muligt tilrettelagt.
Vi havde ca. 350 deltagere, 
og hvis det ikke var, fordi 
nogle deltagere tilmeldte 
sig i to discipliner, så hav
de vi overholdt tidsplanen. 
Det er et tilbagevendende 
problem, når man både 
kan være med i single og 
double og/eller mix-doub- 
le. De, der spiller badmin
ton, kender situationen, 
og jeg forstår ikke altid,

Landsstævneleder 
Susanne Andersen,
Holstebro

hvorfor man accepterer 
denne tilmeldingsform. 
denne tilmeldingsform, 
sagde Susanne Andersen. 
Det gik altså godt, men 
Susanne skal naturligvis 
også have spørgsmålet om, 
hvorledes aftenfesten gik 
(for det var specielt den, 
hun havde kritiseret i læ
serbrevet), og med et lune
fuldt jysk svar siger hun: - 
OK, der var en enkelt kik
ser. Vi havde nogle lokale 
revyfolk fra Holstebro Fir
maidræt, og deres indslag 
bragte vi først efter desser
ten, og det skal man ikke, 
når firmaidrætsfolk fester. 
Stemningen var steget gan
ske højt, og derfor faldt 
revyen ligesom lidt igen
nem - men ellers oplevede 
jeg, de 325 deltagere fik en 
god fest.

rfh

é17-25 maj 1986

AFRIKA LEVER $ P O R T \
- og skal forsat leve ' ^ A7 / l l D /

LØB FOR AFRIKA > f \
-Seda9SPreSSe" \ J
Arr: DIF, DDGU, DDSg og I, DFIF i samarbejde med Unicef

8



M otions _ D

Tour de Pedal ’86:

Distancecykling - nyt indslag
Et nyt indslag i årets kam
pagne, der afvikles i 24 byer 
rundt i Danmark, er distan
cecykling. Denne form for 
cykling består af fire arran
gementer, hvor første arran- 
gement/distance skal være 
på mindst 10 km. Anden 
gang skal der cykles 15 km, 
tredie gang 20 km og fjerde 
og sidste gang 25 km. Det 
hele inden for kampagnepe
rioden 28. april - 31. maj.

Hvad er så ideen bag distan
cecykling?
Jo, dels en lille fornyelse, 
for ikke hele tiden at skulle 
præsentere det samme kam
pagneindhold hvert år, og 
dels det, at en øgning af di
stancen fra eks. uge til uge 
indeholder et lille trænings
moment for den enkelte del
tager, og som siden hen kan 
medvirke til at man bruger 
cyklen meget mere end tidli
gere, netop fordi man gen
nem distancecykling fandt 
ud af, »at man jo godt kun
ne.
«.

Årets cykelby
Der har gennem årene været 
tradition for at Grindsted 
var årets cykelby indenfor 
Dansk Firmaidrætsfor
bund. En enkelt gang har 
Brønderslev været oppe og 
snuse til »titlen«, men i år er 
Brønderslev ikke med, og 
spørgsmålet er, om deres 
fravær sammen med Viborg 
(der placerede sig som nr. 3 
I 1985) åbner for en ny ko- 
metcykelby. I 1985 overra
skede Nykøbing Falster ved 
at besætte andenpladsen, 
hvilket i sig selv er en min
dre overraskelse. Det be
mærkelsesværdige var, at 
det var første gang de over

hovedet var med i CYKL’- 
kampagnen.
Ud af de 24 tilmeldte byer i 
år er der ikke færre end fem 
nye, så måske herfra kan 
man vente noget nyt.

Endnu to byer tilmeldt
I sidste nummer fortalte vi, 
at der var 22 byer til CYKL’ 
’86. Siden har Ringkøbing 
og Nykøbing Falster til

meldt sig, så vi er oppe på 
24. -//z



Seiko-tid i Danmark-Stafetten
Selv om Danmark-Stafetten 
er et motions-stafetløb, ta
ges der tid på hver enkelt 
deltager. Tiderne indgår 
endvidere i den holdkonkur
rence, hvor klassevinderne 
tildeles byens æresbevis
ning.
Det har tidligere voldt ar-

Arrangørerne bag Danmark-Stafetten har til løbet i år anskaffet sig det sidste nye tidtagerudstyr til 
brug ved motionsløb. Seiko’s nyeste produkt - System Printer SRR01A - fylder ca. det samme som 
en stor husholdningsæske tændstikker, vejer knapt lA  kg og kan i sin printerudskrift have ca. 630 
enkelttider. Det nye tidtagersystem gør det derfor nemt for arrangørerne at holde sstyr på de mange 
deltagertider

Flotte præmier
Igen i år bliver der nogle 
flotte præmier i Danmark- 
Stafetten. Årets hovedpræ
mier er en lækker radiore- 
corder med to højttalere og 
kassetteafspiller fra SABA 
HIFI. I hver løbsby vinder 
et holds deltagere hver en 
sådan præmie. Ligeledes 
trækkes der et hold, hvor 
deltagerne vinder NIKE lø- 
beudstyr, og endelig bliver 
der ikke færre end tre hold 
udtrukket til en motionslø
ber-weekend på Firma
idrættens ferie- og kursus
center i Oksbøl.
Herudover vil der i hver by 
blive tale om nogle mindre 
holdpræmier, ligesom det 
lokalt afgøres, hvad skoler
ne skal have i præmier, 
ne skal have i præmier. Dog 
kan nævnes nogle flotte ga
ve-chokolade æsker fra Ma
ster Food.
Til hurtigste hold i hver 
klasse bliver der også en 
præmie. I år er det byernes 
ærespræmie, der løbes om, 
idet alle lokalarrangørerne Et hold i hver by vinder lækkert NIKE løbeudstyr

rangørerne problemer med 
at sikre sig et let og håndter
ligt tidtagningsudstyr, men 
dette problem er nu løst. I 
år er der indgået en aftale 
med Arberg Time, der mar
kedsfører urmærket Seiko, 
og netop i år er man gået på 
det danske motionsmarked 
med et nyt stopur med prin
terudskrift af mærket Sy
stem Printer SRR01A.
Et sådant ur er nu indkøbt 
hos alle lokalarrangører af 
Danmark-Stafetten.
System Printer SRR01A er 
prøvetestet ved flere lejlig
heder hos både firmaidræt
ten og atletikken, og syste
met har bevist, at det er 
yderst velegnet til alle for
mer for motionsløb, herun
der også stafetløb. Printer
udskriftet kan indeholde ca. 
630 enkelttider pr. papirrul
le, og alle tider er angivet 
med timer, minutter, sekun
der og 1/10 sekunder. Hele 
herligheden vejer knap 1/2 
kg incl. beskyttelseshylster 
og bærerem.

-fh

har indgået et samarbejde 
med kommunen, som skæn
ker æresbevisningen. Denne 
vil være forskellig fra by til 
by.

Lokale dagblade 
slutter op om 
Danmark-Stafetten
I øjeblikket lægges der sid
ste hånd på det samarbejde, 
der indgås mellem hver en
kelt løbsby og byens respek
tive dagblad og dennes uge
avis. Arrangørerne forven
ter, at man på denne måde 
kan skabe ekstra interesse 
for lokal deltagelse. Især i 
år, hvor skolerne inviteres 
med i deres egen klasse, kan 
det være af betydning at øge 
den lokale opmærksomhed 
for Danmark-Stafetten.

-fh

Løbsinvitation med tilmel
dingskupon kan rekvireres 
på
(09) 22 55 92 (DFIF)
(02) 45 55 55 (DAF)



Arets hovedpræmie er igen en dejlig SABA HIFI kassette radio med to styk højttalere. Deltagere på et hold i hver by får sådan en
præmie

MOTIONSLOBER WEEKEND
•PÅ FIRMAIDRÆTTENS FERIECENTER IOKSBØL.

3  hold 
fra  hver by 
fårchancen  
foren sjov 
week-end!

Week-enden 
byder bl.a. på:
-Fælles løbeture 
-Foredrag om træning 
-Nike «FUN RUN” 
-Hyggeligt samvær

Tre hold fra hver løbsby får chancen for at deltage i en rigtig motions-løberweekend på firmaidræt
tens center i Oksbøl

Næstved
- lørdag d. 7. juni 
Skolerne kl. 11.00/ 
hovedløbet kl.15.00
Viborg
- søndag d. 8. juni 
Skolerne kl. 10.00/ 
hovedløbet kl. 13.00
Svendborg
- lørdag d. 14. juni 
Begge løb kl. 15.00
Hillerød
- søndag d. 15. juni 
Skolerne kl. 10.00/ 
hovedløbet kl. 14.00
Esbjerg
- søndag d. 24. aug. 
Begge løb kl. 11.00
Frederikshavn
- søndag d. 31. aug. 
Begge løb kl. 13.00



FØRES AF STORMAGASINER OG SPORTSFORRETNINGER

ABSORBERER 
OP TIL

DET FARLIGE 
HÆLSTØD

Drastisk reducering af træthed, stress 
og skader på muskler, sener, 
ledbånd, knogler og led. ^ 0

NORMALE HÆLE/SÅLER 
TIL HELE BEFOLKNINGEN

H ^ å l f e LE

Eneimportor:
CAMP SCANDINAVIA 
MEDICINALVARER A/S
0 2 - 9 6  6 6  9 9
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VINTERLANDSSTÆVNERNE 1986.
Billard i Odense:

REKORDDELTAGELSE

Håndbold i Sønderborg:

Godt stævne

I dagene 8.-9. marts af
holdt FKS Odense det hid
til største DFIF landsstæv
ne billard. Der deltog 114 
i individuel samt 31 hold. 
Der blev spillet på 15 bor
de, fordelt med 10 borde 
hos billardsalonen Bristol 
og 5 borde hos FKS Oden
se. Afstanden mellem de 2 
spillesteder var kun ca. 
150 meter, hvilket betød at 
der var en udmærket kom
munikation imellem de to 
spillesteder.
Holdturneringen lørdag d.
8. startede kl. 10.00. Der 
blev spillet på livet løs hele 
dagen til kl. 17.30, hvor de 
sidste finaler var færdig
spillet, altså havde alle god 
tid til aftenfesten. FKS og 
Bristol havde fået stablet 
et udmærket arrangement 
på benene med fin musik 
og god mad. Stemningen 
og det gode humør havde 
deltagerne medbragt. Der 
skal lyde en tak til FKS og 
Bristol for en god aften
fest.
Individuel turneringen 
startede søndag kl. 10.00. 
Når der er 114 deltagere 
tilmeldt individuel, kunne 
man jo nok have sine 
bange anelser om tids
punktet for den sidste fi
nale. Men her gik det 
imidlertid nogenlunde 
programmæssigt. Den før
ste finale var klar allerede 
ved 14.00-tiden, og den 
tunge ende blev i år A- 
rækken, som sluttede 
21.30. Og da netop M- 
rækken, A-rækken og B- 
rækken får nye distancer i 
’87, håber vi at det bliver 
en god sluttid.
Billard sektionen vil gerne 
takke FKS Odense og de
res hjælpere for det store 
arbejde, de har udført, for 
at få landsstævnet i billard 
’86 til at køre så upåklage
lig godt. Det var bare i or
den det hele. Der skal også

Landsstævnet i håndbold i 
Sønderborg den 15. og 16. 
marts er overstået, og vi 
vil gerne sige Sønderborg 
Firma Sport tak for et 
godt tilrettelagt stævne. 
Især vil vi sige tak for den 
venlighed, vi mødte, da vi 
faktisk kom for sent til 
den første kamp. Det var 
rystende og bævende 
håndbolddamer, der kom 
styrtende ind i hallen - vel
vidende, at vi kunne risi
kere at være diskvalificere
de. Men halledelsen og læ
rerne fra Køge ventede 
trofast på os. Tak for det. 
Også aftenfesten var vel
lykket.
Et hip til Sønderborg Fir
ma Sport, som turde diske 
op med en lækker vildsvi-

nemenu i stedet for det 
sædvanlige »kolde bord 
med lune retter«.

Med venlig hilsen
Håndbolddamerne fra 

Holmegaard kommune

17-25 maj 1986

A F R IK A  L E V E R
- og skal forsat leve

SPORT] 
^ M A ID

L Ø B  F O R  A F R IK A
- se dagspressen

r
Arr: DIF, DDGU, DDSg og I, DFIF i samarbejde med Unicef

Foto: Peter Søgaard, Odense

lyde en tak til de mange og god sportsånd. Billard sektion-DFIF.
deltagere for fin optræden Med sportslig hilsen. £ rik Lundsgaard,
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VINTERLANDSSTÆVNERNE 1986.
Indefodbold i Esbjerg:

God deltagerdisciplin

I weekenden den 1. og 2. 
marts 1986 afholdt Es
bjerg Firmaidræt (EFI) 
DFIF’s landsstævne i in
dendørs fodbold. Stævnet 
blev afviklet i tre rækker. 
Damer - old boys og se
nior, tilsammen spillede de 
86 kampe, der blev afvik
let i EFI’s egne haller samt 
Esbjerg Idrætsparks Vel- 
toftehal, der er beliggende 
i samme område.
Gode forhold at arrangere 
under og resultatet, mener 
EFI’s arrangører, blev til
fredsstillende, ikke mindst 
på grund af deltagernes 
disciplin. Ingen svigtede, 
så spilletiderne kunne 
overholdes efter planen. 2 
røde kort var alt, hvad 
dommerne måtte vise, 
unødvendig med den slags, 
vil de fleste sige, men vi 
kender alle, hvad der kan 
ske i kampens hede og 
spillernes mening om en 
uretfærdig kendelse. 
Kendetegnet for spillernes 
gode disciplin og indstil
ling til at deltage i Lands
stævnet kan bl.a. ses i de 
meget få skader, de lånte 
samaritter ved Røde Kors 
(eneste betaling var for
plejning) to i hver hal, var 
faktisk ikke i arbejde, lidt 
køle spray var alt, hvad de 
brugte.
Lørdag aften kl. 19.00 var 
der, som det sig hør og bør 
arrangeret aftenfest. Fe
sten blev afholdt i EFI’s 
hal 2. Esbjergs borgmester 
A.K. Nielsen og frue glæ
dede EFI med deres del
tagelse i festen.

I borgmesterens festtale 
var den generelle linie en 
positiv indstilling til firma
idrætten og vigtigheden af 
dens tilstedeværelse i vort 
samfund.
Ta’ selv bordet var spæk
ket med dejlig mad, men 
her må vi give os selv en 
balle. På grund af sild og

En af landsstævnets officials. 
Sv. Aa. Nielsen, EFI, havde 
travlt med regnskabet.
Foto: Frode Hansen, Esbjerg
tallerknernes placering ved 
ta’ selv bordet i stedet for 
ved den enkelte deltager, 
skabtes der lange køer ved 
ta’ selv bordet, og det tog 
for lang tid, inden det sult
ne selskab fik den første

ombæring, men mad var 
der nok af og undertegne
de er overbevist om, at alle 
blev mætte.
Den gode underholdning 
og gode musik fik del
tagerne til at glemme de 
små besværligheder. Der 
blev sunget, danset og mo
ret sig til stor tilfredsstillel
se for arrangørerne. Dej
ligt var det også at se den 
glæde, borgmesteren og 
fruen udviste i dansen og 
festlighederne.
En god fest med glade 
landsstævnedeltagere. Nå 
ja, der var jo lige det spejl, 
der blev smadret på et af 
toiletterne, det var ikke 
pænt gjort, men det kan 
være, den der gjorde det, 
blev bange for sig selv. 
Søndag morgen, nogle ble
ge og lidt trætte, andre 
ikke helt appelsinfri, men 
stævnet anden dag starte
de præcis efter planen, in
gen hold udeblev, stæv
neplanen kunne overhol
des, så planlagte tog og 
bustider kunne nås efter 
overrækkelsen af pokaler 
til de vindende hold.

Esbjerg Firmaidræt er me
get tilfreds med Lands
stævnets afvikling. Egne 
officials og DFIF’s fod
bold-sektion har udført et 
stort stykke arbejde. EFI’s 
cafeteria var helt oppe på 
mærkerne og ydede en god 
indsats, ingen forlod sult
ne og tørstige Esbjerg.
Lidt avisomtale før og ef
ter stævnet blev det også 
til, men mest glade var vi 
for Alt/tv Esbjerg, der op
tog til det lokale tv. Det er 
af stor vigtighed, at Fir
maidrætten er med i me
dierne for at vise, hvad de 
kan præstere.
Tak til EFI’s egne officials 
for veludført arbejde, tak 
til DFIF’s fodboldsektion 
for godt og hyggeligt sam
arbejde, tak til Røde Kors 
for lån af samaritter og til 
pressen for deres indsats 
og mange roser til alle 
stævnedeltagere for god 
disciplin og kammeratligt 
samvær. I skabte et dejligt 
landsstævne.
Tak allesammen:
F. Esbjerg Firmaidræt:

Jens Lykke.

Kegler i Esbjerg

Chr. Greve, Niels Møller og Preben Pedersen, J. S. Fredericia, under opvarmning.
Foto: Frode Hansen, Esbjerg
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Så vidt jeg ved har forbun
dets indsats indtil nu væ
ret, at det har udgivet et 
regelsæt om Dart, og det 
er formentlig også det re
gelsæt, der spilles efter i de 
by- og landssammenslut
ninger, der indtil nu har 
taget Dart på deres aktivi
tetslister, og jeg skal op
fordre de sammenslutnin
gen, der endnu ikke har 
gjort det, til at forsøge 
det.
Det næste skridt må så 
være, at der på forbunds
plan oprettes en Dart-sek- 
tion under DFIF. Denne 
sektion skal så have til op
gave at rådgive de sam
menslutninger, der ønsker 
at indføre Dart, om de 
forhold der skal iagttages 
ved indførelse af Dart, li
gesom den skal stå for 
kommende landsstævner i 
Dart. Men jeg tror, det ha
ster med at få Dart i mere. 
faste rammer i DFIF, hvis 
Dart skal »bevares« i 
DFIF.

Med venlig hilsen 
Arne Jørgensen.

Randers.

Europafestival 1987
Vælg mellem 22 
idrætsgrene.

Det østrigske firmaidræts
forbund har netop offent
liggjort det logo, den 6. 
Europafestival skal mar
kedsføres under. Samtidig 
er programmet for, hvilke 
discipliner man søger af
viklet, blevet præsenteret 
på et europæisk møde, 
hvor medlemslandenes 
formænd var samlet. 
Programmet lægger op til 
følgende:
Badminton, basketball, 
billard, bowling, bridge, 
terrænløb, fodbold, hånd
bold, kegler, atletik, ori
enteringsløb, skydning, 
svømning, sejlsport,
sportsfiskeri, squash, sur
fing, tennis, bordtennis, 
volleyball, skak og bue
skydning.
Festivalen finder sted i pe

rioden 17.-20. september 
1987, og deltagerprisen 
ventes at blive ca. kr. 1600 
- 1800. Hertil skal lægges 
transport, lommepenge

m . m .

Vi vil senere vende tilbage 
med yderligere oplysnin
ger.

-fh

Dart i DFIF?
Undertiden dukker der 
»nye idrætsgrene« op. 
Dukker op er vel hårdt 
sagt om Dart, al den stund 
de fleste af os på et eller 
andet tidspunkt har kastet 
med pile mod en skive i 
sommerhuset, på garage
porten, i baghaven eller 
hvor det nu kan være, 
man har forsøgt sig ud i 
pilekastningens kunst. 
Kunst kan det virkelig 
være. De fleste af os har 
sikkert på TV set Dart fra 
England. Her spilles det 
på pub’er.
Herhjemme er det også 
ved at vinde indpas på 
nogle bodegaer m. v. Det 
kan måske »trække ni
veauet ned« og give Dart 
et dårligt ry. Intet vil være 
mere ulykkeligt, for Dart 
er virkelig et spil, der på 
højt plan kræver træning, 
træning og atter træning, 
samt en høj grad af kon
centration.

Læser
breve

Men Dart kan også dyrkes 
på et »lavere niveau« og 
give udøverne mange gode 
og sjove oplevelser.
De fleste af dette blads læ
sere ved måske, at der er 
oprettet en union - Dansk 
Dartunion - som har til
slutning af en række klub
ber og foreninger landet 
over.
Og hvor er så Dansk Fir
maidrætsforbund henne i 
spørgsmålet om Dart?

Nakskov  
- også 25 års 
jubilæ um
I vor oversigt over, hvilke 
forbund og sammenslut
ninger, der her i 1986 kan 
fejre jubilæum, var Nak
skov gledet ud.
Deres jubilæumsdag er d. 
1. september.
Undskyld, Nakskov!

-fh.

OBS-
OBS-
OBS
Ved jubilæumsfesten den 
18. januar 1986, var der en 
olielampe som jubilæums
gave. Det har desværre 
vist sig, at mange af lam
perne har den uheldige 
egenskab at være utætte. 
Det beklager vi selvfølgelig 
meget, men ved en hen
vendelse til fabrikanten, 
der beklager endnu mere, 
har vi fået oplyst, at pro
blemet kan løses.
Er din lampe utæt, kan du 
hos en materialist købe 
noget vandglas. Dette 
blandes i forholdet: 1 del 
vandglas og 5 dele vand. 
Denne blanding fyldes i 
lampen og lampen skal stå 
med opløsningen i 24 ti
mer, hvorefter lampen 
tømmes.
Resultat: lampen skulle nu 
være tæt.
For god ordens skyld bør 
det nævnes, at det vil være 
en god ide at tømme lam
pen for olie først, hvis den 
endnu ikke er tom på 
grund af ovennævnte ska
vank.

Svend M øller
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Årets idrætsleder i Slagelse:

25 år med firmaidræt

Nyt i Helsingør B il lard ,  d a r t ,ra f l in g  o g  k o r t 
spil er blandt de aktiviteter 
Helsingør Firma Idræt (HFI) 
nu kan tilbyde sine ca. 2400 
medlemmer efter at man den 
15. marts indviede sine nye 
klublokaler. 300 nr er det 
blevet til på Sundtoftvej i 
Helsingør, og ud over plads 
til fire store billardborde, to 
dartbaner er der også kanti
nekøkken. - I forbindelse 
med i udvidelsen udtrykte for
manden for Helsingør Firma 
Idræt, Niels Gregersen, glæ
de over at lokalerne også 
kunne indgå som et aktivi
tetssted for deltagere i Idræt 
for ledige som HFl er i sam
arbejde med bl. a. Helsingør 
Sportsunion, FO, skole- og 
fritidsforvaltningen om.

- fh

Foto: Lars Johannessen.

Formand for Slagelse Fir
ma Sport Poul Erik Niel
sen fejrede i februar i år 25 
års jubilæum som leder in
denfor Slagelse Firma 
Sport. En god anledning 
for Slagelse by til at tildele 
ham titlen: Årets idrætsle
der 1986.
Der er sket meget siden 
Poul Erik Nielsen for 25 år 
siden startede i firmaspor
ten. Det var et spil af til
fældigheder, at den den
gang 22-årige Poul Erik 
blev indvalgt i fodboldaf
delingens ledelse. Siden er 
han blevet så bidt af det, 
at han ikke har planer om 
at droppe arbejdet, hvis el
lers folk vil blive ved med 
at have ham.
Til den sjællandske presse 
udtaler Poul Erik Nielsen: 
- Det er selvfølgelig hårdt 
nogen gange at være 
idrætsleder, men en spæn
dende fritidsinteresse kan 
på den anden side give én 
inspiration og kræfter i 
det daglige job.
Poul Erik Nielsen er 
blandt de ledere indenfor 
Dansk Firmaidrætsfor
bund der ikke lægger skjul 
på, at firmaidrætten i det

hele taget er en hjælp for 
virksomhederne. Han me
ner, der spares mange sy
gedage ved at holde folk i 
ordentlig form. Samtidig 
forbedres sammenholdet 
og fællesskabet på ar
bejdspladsen.
Poul Erik Nielsen har de

seneste seks år varetaget 
formandsposten i Slagelse, 
og står det til ham, vil han 
på denne post også i frem
tiden sikre, at »hr. Jensen, 
som måske er blevet lidt 
trind om maven«, fortsat 
føler lyst til at være med i 
firmaidrætten. -fh

Poul Erik Nielsen modtager 
det synlige bevis på, at han er 
kåret til idrætsleder 1986 i 
Slagelse. - Overrækkelsen 
foretages af borgmester Steen 
Bach Nielsen (tv.

Foto: Georg Hemmingsen
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I sidste nummer af  F I R M A I D R Æ T  bragte vi en oversigt over personer der var tildelt forbundets 
hæderstegn. Firmaidrættens lokalfotograf i Grindsted Firmaidræt, Peter Nårgård, har sendt os 
ovenstående foto, da uddelingen fandt sted i Grindsted. Fra venstre er det Anny og Karlo 
Sørensen, Egon Kristensen, D F I F s  formand Tage Carlsen samt Annelise og Henning Madsen. - 
Karlo er kasserer og formand for skydeudvalget, Egon (cykelminister) formand for motionsud
valget og Henning er næstformand og leder af Unihoc. - fh

Forbundsrådsmøde afholdt

Forårets forbundsrådsmø
de blev afholdt i Slagelse 
den 21.-22. marts. Indhold 
og resultat herfra vil først 
være med i FIRMA- 
IDRÆT/maj, da der in
den denne udgave af bla
det også har været afholdt 
formandsmøde. Indholdet 
af forbundsrådsmødet vi
dereføres til formandsmø
det, hvor de endelige be
slutninger træffes med 
henblik på evt. repræsen
tantskabsvedtagelser.

-fh

Dansk Firmaidrætsforbunds lovudvalg var godt tilfredse efter 
forbundsrådsmødet. Deres færdigbearbejdede oplæg vedr. 
strukturen for forbundets idrætsafdeling og sektioner vandt 
bred tilslutning, samtidig med at oplægget indeholdt ændrin
ger, der nærmer sig en harmonisering mellen holdning og 
handling indenfor D F I F .  - Fra venstre ses foreningskonsulent 
Jørgen Rasmussen sammen med lovudvalgets repræsentanter, 
Bent Stendorf (formand), Børge Pedersen og Leif Ellegaard 
Jensen. Foto: -fh

1 7 -2 5  maj 1986
AFRIKA LEVER - og skal forsat leve SPORT\
LØB FOR AFRIKA - se dagspressen St ?
Arr, DIF, DDGU, DDSg og I, DFlFi samarbejde med U n ice f\y

Harry 
Grønkjær 
er død

Dansk Firmaidrætsfor
bunds første redaktør 
Harry Grønkjær, Køben
havn, er død.
Selv om vi var vidende 
om, at Harry Grønkjær 
igennem nogen tid ikke 
var i fuld vigør, kom det 
alligevel som et chok, da vi 
fik at vide, at Harry ikke 
var mere.
Harry Grønkjær var en af 
pionererne i DFIF. Han 
var med til forbundets stif
tende møde den 20. januar 
1946, hvor han blev valgt 
ind i forbundets første be
styrelse som sekretær.
Da DFIF i marts 1958 ud
sendte sit første medlems
blad, var det med Harry 
Grønkjær som redaktør. - 
Et job, han varetog i pe
rioden 1958-60.
Harry Grønkjær har på 
sin egen måde ved mange 
lejligheder været med til at 
præge udviklingen i både 
DFIF og den københavn
ske firmaidræt. Han var 
bl. a. en dygtig og initia
tivrig formand for KFIU i 
årene 1950-74.
Harry Grønkjær er igen
nem årene blevet tildelt 
mange hædersbevisninger 
i forskellige sammenhæn
ge. I DFIF-regi blev han i 
1965 tildelt A. Agerbæks 
ærespokal og i 1967 for
bundets guldnål.
Idrætten, og specielt fir
maidrætten, har mistet en 
af sine trofaste fortalere. 
Æret være Harry Grøn- 
kjærs minde!

Jørgen Rasmussen, 
fhv. DFIF-redaktør

13



f>

Klubservice 
gør det nemmere at
ekvipere din klub

Med Berri Klubservice får din klub nemlig
•  Utallige kombinationsmuligheder
•  Ensartet kvalitet for alle medlemmer
•  Klart klubimage
•  Samlet indkøb
•  Hurtig levering
•  Effektiv supplering
•  Billigere

Hos din lokale Berri forhandler får du beviset. 
Du kan låne et udvalg af Berri kollektionen, 
evt. til jeres næste bestyrelsesmøde. Vælg 
blot model, størrelse og farve, så klarer Berri 
forhandleren resten.
Nærmeste forhandler oplyses på 
tlf. (06) 21 00 33

Berri -  et dansk kvalitetsprodukt.

I
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Annoncer

Priskatalog for annoncering 
kan rekvireres.

Telt. (09) 22 55 92

V æ is’go!

Skal du skaffe penge til foreningskassen? Vi har stort udvalg 
af færdige tombolaer der kan give overskud på op til kr. 7.200,-. Numre, 

'ger med k'
115% eksp
s erfaring! Basar-Service er en afdeling 

af Børnehjælpsdagen - din garanti for "fair-play".

V* BASAR-SERVICE
• .  »*, Ryesgade 3 / 2200 København N / (01) 35 93 46 

* # # Nr. Truevej 1 / Vebbestrup / 9500 Hobro / (08) 55 42 42

Køb dit Dart udstyr
i den professionelle Dart for
retning med det store udvalg 
og de små priser!
Eks.: Winmau proff. dartski- 
ve kr. 238.
Tungstens pile fra kr. 115. 
Brass (messing) pile fra 
kr. 40.
Flights & stænger fra kr. 5.50 
pr. sæt - stor mængde rabat.
I er altid velkommen i forret
ningen - eller til at ringe ordre 
ind, som vi sender pr. post.
Rekvirer prisliste.
FYNS DART CENTER
Dalumvej 74 , 5250 Odense SV

TLF. 09 - 17 95 99

»Slap a’«
Fam ilieweekend med pension
Nyd centrets mange aktivitetsmuligheder 

samt skønne omgivelser.
Rekvirer brochurer med priser 

og andre praktiske oplysninger.

S)
DFIF-CENTRET Strandvejen, 6849 Oksbøl, tlf. (05) 27 13 11

Sportstøj
direkte fra fabrik 
t i l f

T-shirts fra kr. 77 
Shorts fra kr. 72,- 
Træningsdragter 
fra kr. 236,-

idana
sport

Ring eller skriv efter 
vor farvebrochure.

Dueoddevej 14 
7400 Herning
Tlf. 07-22 06 22

DFIF’S
konsulenten
Jørgen
Rasmussen,
Lovvej 10, 
Pederstrup,
4700 Næstved.
Tlf. (03)761635.

Peter
Bergholdt
Jensen,
Tingvallavej 41, 
5210 Odense NV. 
Tlf. (09)16 2416.

Finn
Hagedorn,
(markedskonsulent 
og redaktør) 
Fennebakken 289, 
8800 Viborg.
Tlf. (06)6731 91.

Torten
Laursen,
Gammel Kongevej 48, 
6200 Åbenrå.
Tlf. (04)62 72 86.

Hardy
Pedersen,
Elmelunden 36, 
9260 Gistrup.
Tlf. (08)32 3576.
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Postbesørget blad 
(1535 Ap.V.)

Abonnement og adresseændringer 
sker ved henvendelse til:
DFIF, Tåsinge-hallen, 5700 Svendborg. 
Tlf. (09) 22 55 92.

Lokal
redaktøren

Viborg
Enkelmedlemsskab
De 6 klubber, der blev ud
taget ved repræsentant
skabsmødet til sammen 
med bestyrelsen at gen
nemdrøfte en eventuel 
overgang, har holdt det 
første møde med denne. 
Drøftelsen gik ud på, 
hvordan en eventuel over
gang gøres mest praktisk, 
såvel for klubberne som 
for VFI. Kontingentstør
relsen blev ikke drøftet ud
over, at der var enighed 
om, at medlemsskabet sta
dig skal være på klubba
sis, så VFI ikke mister sin 
identitet som en klubsam
menslutning, men for at 
være en åben klub i fritids
lovens forstand, skal der 
være adgang for enkelt
medlemmer i visse tilfæl
de.
Resultatet af drøftelsen 
blev, at de 6 klubber udar
bejder en medlemsliste 
med de nødvendige oplys
ninger. Når en sådan er 
udarbejdet, vil der igen 
blive afholdt et møde for 
videre drøftelse.

H. C.

Odense
God tone
For at alle kan få den rette 
glæde af spillet og af op
holdet på idrætspladsen, 
må der herske god tone så
vel på spillepladsen som i 
omklædningslokalerne, 
både under den daglige 
træning og ved kampe. 
Over for modspillere skal 
man optræde, som man 
ønsker, at disse skal op
træde over for en selv. 
Dette gælder såvel over
holdelse af spillets regler 
som hele den øvrige op
træden.
- Kommer man til at spille 
ureglementeret mod en 
modspiller, siger man 
straks: Undskyld eller lig
nende. - Kommer man til 
at vælte en modspiller, ser 
det godt ud, at man giver 
ham en hånd for at hjælpe 
ham op igen. - Kommer en 
modspiller til at spille 
ureglementeret over for en 
selv, skal man ikke straks 
begynde at skælde ham 
ud, men man bør gå ud 
fra, at det skete mod hans 
vilje, og hvis han giver en 
undskyldning, modtager 
man den straks med et 
venligt svar. - Når kampen 
er forbi, hører det med til 
god tone straks at sige til 
modspillerne: Tak for
kampen, enten man har 
tabt (og da uden sure mi
ner) eller man har vundet 
(og da uden overlegne mi
ner). - Og så videre.
Over for medspillere skulle 
det synes ganske naturligt 
og selvfølgeligt, at man 
optræder i enhver hense
ende elskværdigt og hen
synsfuldt. Men hvor ofte 
hører man ikke, at med
spillere tiltaler hinanden 
på en sådan måde, at man 
snarere skulle tro, at de 
var dødelige uvenner end

holdkammerater. Man bør 
kun sige noget til en med
spiller under spillet, så
fremt det kan virke op
muntrende. Kun hvis en 
spiller udviser usportslig 
optræden over for en 
modstander, bør der skri
des ind, og det må da være 
anføreren, der straks tager 
affære.
Over for dommeren hører 
det til god tone aldrig at 
gøre indsigelser mod hans 
kendelser, hverken med 
ord eller bevægelser (skul
dertræk, smil eller lignen
de). Dommeren udfører i 
almindelighed sit hverv for 
et meget ringe vederlag, 
han gør det af interesse for 
sagen og for at gøre spil
lerne en tjeneste.
Man må gå ud fra, at han 
gør det så godt, han kan. 
Intet menneske er fejlfri, 
og det er svært at undgå 
fejlkendelser i en kamp. 
Sker det, at dommeren 
dømmer forkert, eller spil
leren tror, at han dømmer 
forkert, bør - ja, så skal 
spilleren tage denne ken
delse med godt humør, 
idet han kan være forvis
set om, at dommeren ikke 
har dømt således for at ge
nere spillerne.
Overfor tilskuerne har 
spillerne også et ansvar. 
Hver gang tilskuerne for
lader pladsen efter en dår
lig kamp, hvor det er spil
lernes optræden, der har 
ødelagt spillet, da har dis
se spillere gjort sig selv og 
idrætten en dårlig tjeneste, 
som det kan blive meget 
svært at gøre god igen. 
Spillerne skal i enhver hen
seende være idrætten vær
dig, enten det går op eller 
ned, enten det er under det 
daglige spil eller under 
kampe. - Det hører ikke 
med til god tone, at spiller
ne råber op under spillet.

På spillepladser skal spille
re spille spillet og ikke bru
ge munden.
Lederne må være klar 
over, at ansvaret for den 
gode tone påhviler dem. 
Det er deres pligt, måske 
endda deres vigtigste pligt, 
at sørge for, at tonen på 
spillepladsen, i omklæd
ningslokalerne og på even
tuelle ture er idrætten 
fuldt ud værdig. Tager 
man ikke dette opdragen
de moment med i arbejdet, 
er det hele forfejlet, og 
man bør ikke give sig af 
med at være leder eller læ
rer i nogen idræt. 
Håndboldudvalget har 
modtaget henvendelse fra 
dommerlederen om at sør
ge for en bedre atmosfæ
re, når vi afvikler vore tur
neringer og stævner. Så vi 
må alle gøre en indsats for 
at efterleve ovennævnte, 
ellers kan det blive svært 
fortsat at få dommere til 
kampene.

Håndboldudvalget.

FODBOLDMÅL 
TIL SALG
Vi fik fremstillet

1 sæt mål til 
7-mandsfodbold

for meget til Skive Firma
idræt. Dette sæt sælges nu 

til kr. 6.500 incl. moms 
(normalpris kr. 8.500). 

Målene skal 
afhentes hos os.

SPORTSMAGASINET
Nørregade 20, 7800 Skive 

Telf. (07) 52 27 27


